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Referat fra bestyrelsesmøde i Ølholm Lokalråd d. 4/7-2024 kl. 19 i ØLU´s lokaler 
 
Deltagere: Søren Peter Nielsen, Anette Larsen (sekretær), Mette Herløv (kasserer),  Jørgen Kronborg 
  (formand), Karin Jensen og Helle Rundkvist. 
 
Fraværende: Søren Steffensen, Annette Vestbo (næstformand) og Kristina Buch (sekretær – fuldgyldigt 
  med fra sommer 2024). 
 
 
Næste møde:  Næste møde mandag d. 5/8-24 kl. 18:30-21. Som udgangspunkt i bålhytten i byparken –  
  ellers i hallen. Besluttes i facebookgruppen. 
 

Pkt. Dagsorden Referat 

1 

Godkendelse af referat fra sidste møde  

• Godkendt 

• Vi får kontakt på beløb for græsslåning fra kommunen. 
Opfølgning med Mads/Hedensted kommune venter lidt. 

• Strømforbrug i byparken 16/6 (en klasse afslutning, 
betalt 300 kr. for strøm til hoppeborg) + 23/6 
(grundlovsarrangement) 
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Nyt/info. fra formanden – herunder ref. 

fra div. eksterne møder 

a) Kort Info. fra Faster turen 
b) Sider til bålhytten   
c) Andet  

a) Forskellige input og iagttagelser fra Faster. Forskelle og 
ligheder mellem Faster og Ølholm. Struktur, økonomi, 
infrastruktur. Generel snak om hvad Faster og Ølholm 
hver især er gode til og anser som succes. 
 

b) Nuværende sider til bålhytte er nok ca. 10 år.  
 
Connie fra Krolf har fået tilsagn om 10.000kr til bålhytte. 
Forslag: Nye koster 17.800 finansieret af de 10.000 kr., 
2000kr fra krolf’erne og resten fra landsbykontingent 
Det undersøges om de nye sider kan gøres mere 
brugervenlige/lettere at opsætte end de nuværende. SP: 
kontakter Kurt for sparring på brugervenlighed mht. 
opsætning inden Precenco kontaktes. 
 
Næste lokalrådsmøde holdes i byparkens bålhytte (hvis 
vejret er godt), hvor vi bl.a. vil se hvordan de nuværende 
sider til bålhytten er at sætte op/fungerer 
 

c) Skolevejsprojekt vedr. huller i vejbelægning: Der 
mangler fortsat noget færdiggørelse mht., overfladevand 
ved Skolevej 62. Vejbelægning forventes færdig i år 
(2024).  

3 Økonomi  

a) Herunder landsbykontingent – hvad 
går pengene til – offentliggøre dette  

a) Udsat til august møde 
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Evaluering af Grundlovsfest/byfest   

• Der blev givet udtryk for flot deltagelse til 
kagekonkurrence, trillebør-ræs mm. 
 

• Mangler endnu den endelige opgørelse over økonomi 
 

• Forslag: Drop kunstnere, som mest er kendt af de 
voksne. 

 

• Grundlovsfest/demokrati i børnehøjde er målet. A la 
”Palsgaard”, tale fra en minister. 

 

• Strukturen at vi er en del af byfesten sætter nogle faste 
rammer mht. til økonomi 
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Nyt fra arbejdsgrupper/projekter. Kort 

info. fra grupperne 

a) Se venligst vedhæftede med 
arbejdsgrupper – og giv det en 
tanke hvad Lokalrådet skal vide fra 
den arbejdsgruppe som du sidder 
med i, eller kender til   

• Nyt fra BLUP (Bæredygtig Lokale Udviklings Proces) 
 

• Guldpuljen. Mange gode forslag. Foreløbige forslag er 
(og der er endnu mulighed for flere forslag): 

o Flere aktiviteter i sommerferien 
o Aktivitetspladsen 
o Multibane/fodbold 
o Gynger og fodboldmål på den lille legeplads på 

Østervang 
o Renovering af kæret, så man kan gå i kæret 
o Aktivitetshus for alle aldre - frivillighus 
o Scene i byparken (rigtig mange sedler) 
o Skaterbane - flere sedler 
o Skøjtebane 
o Paintball bane 
o Discgolf bane 
o Kunstgræsbane - flere sedler 
o Udendørs basket eller multibane med basket og 

fodbold 
o Cykelskur ved skolen 
o Et sted hvor store børn kan lave scootere mm - 

et værksted med frivillige voksne til at hjælpe 
o Flagalle 
o 12 ekstra huller til krolfbanen 
o Fadølsanlæg til hallen 
o 2 ekstra baner til petanque 
o 8 box mål  
o Den grønne firkant ved Østervang gøres til 

hyggeligt sammenkomst sted 
o Hoppepude 
o Mere tribune ved 11 mands bane 
o Masser af frugttræer og blomster omkring søen 

ved Guldager. 
o Rulleskøjtebane 
o Hoppeborge 
o Og så lige de øvrige: 
o Til mig 
o En fin tegning fra Alba og Liva 
o Jeg elsker at købe is 

o Jeg ælsker Ølholm 🙂 

o Gratis pommes til fodboldspillere 
Der skal laves et opslag, for at kunne modtage flere 
forslag. Der holdes møde i august. 8. september holdes 
møde i byparken hvor forslag motiveres 

 

• Intern kommunikation + ekstern kommunikation + 
lokalrådet + Camilla fra Livet i Ølholm: Ølholm by + en 
gruppe der måske skal hedde ”opslagstavlen”. Anbefales 
af Kristina fra DGI-kommunikation 
 

• Alternativt: beholde Livet i Ølholm-gruppen som nu 988 
medlemmer nu – det er ”svært” at flytte 988 
gruppemedlemmer til en ny gruppe eller få alle 988 
medlemmer med i begge grupper. Brug i stedet denne 
som ”offentligt kommunikationsmedie”. Spørg Camilla og 
undersøg om indstillingerne kan ændres hertil. Og lav en 
anden gruppe a la markedsplads/opslagstavle i 
byparken. Desuden haves Ølholmportalen. 
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• Hvad med de Ølholmere, som ikke er på Facebook? Er 
opslagstavlen i byparken nok? 

 

• Ekstern kommunikation. Torsdag 29/8 kl. 16 i 
forsamlingshuset møde med kommunen om hvad der rør 
sig i Ølholm. Salg af byggegrunde, skiltning mv. Andre 
relevante emner fx nedslidte ejendomme, hvorfor ikke 
tilladt med ”Nabohjælp skilte” på byskiltene. Vækst og 
klimaudvalg. Mette rundsender invitation. Lokalrådet bør 
deltage.  

 

• Deltagere fra Hedensted kommune bl.a.: chef for Kultur, 
Vækst & Udvikling Charlotte Walkusch, en branding 
konsulent, en fra skovprojektet og andre alt efter mødets 
punkter 
 

• Drøftes nærmere på næste lokalrådsmøde 
 

• Byenshus-gruppen. 4 møder er holdt. Pt. Indsamles der 
viden og der arbejdes med en projektbeskrivelse. der 
undersøges hvordan der kan søges fonde. Gruppen 
arbejder med projekter der tager afsæt i eksisterende 
bygninger og ikke nybyggeri. Da flere af disse bygninger 
er beboet eller på anden måde aktive, er der naturligvis 
tale om en længere proces. Der kommer snarligt en 
opdatering på Livet i Ølholm. 

 

• Frivilliggruppen: Har fundet en app, der hedder ”Min 
forening”. Introduceres efter sommerferien. Brugere 
opretter en profil og skriver hvilken type frivilligt arbejde, 
man ønsker at bidrage med, så det er let at række ud til 
relevante. Pt. gratis. 

 

• Hvordan forventes appen markedsført? Forvent et halvt 
til trekvart-årig periode til at få den forankret. Stil krav til 
foreningerne om at de lægger opgaver ud til frivillige. 
Overvejes: Hvordan honoreres de frivillige fx fest eller 
andet? 

 

• Forskønnelse af indfaldsveje. Intet nyt, mangler svar fra 
Mads/Hedensted kommune 

 

• Legepladsudvalg: 2 store flotte donationer fra fonde 
(Bilka: 248.000 kr. og Plan og Landdistriktsstyrelsen: 
500.000kr). Tirsdag 6/8 kl. 11 kommer Bilka og 
overrækker fondsbevillingen. 79 børn deltager – kan 
nogle af lokalrødderne også? 
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Koordinering m.v. ift fonde / Helle 

• Undgå at vi kommer til at spænde ben for hinanden 
indbyrdes i de forskellige grupper i Ølholm. Hvordan får 
vi et system, så vi ikke konkurrer unødigt og måske kun 
får småbeløb og ikke til de helt store projekter. 
 

• Søgning ved kommunen bremses også, da Ølholm 
allerede har modtaget flere mindre beløb. 
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Kommunikation og arbejdsgange / Helle 

• Mangler helhed: Hvordan undgår vi i Ølholm at spænde 
ben for hinandens gode initiativer i foreninger/grupper og 
lign.? Eksempelvis at undgå, at en 3. krolfbane ikke 
etableres, hvor kommende legeplads skal være og/eller 
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at etablering af scene eller at fondsansøgning til byens 
hus gør at legepladsen ikke kan færdiggøres. 
 

• Bør der etableres en koordinerende ”fonds-
ansøgningsgruppe”? Fordel: at kunne guide hvilke fonde 
man skal ansøge om større og mindre beløb og have 
overblik, så de gode initiativer og fondsansøgninger ikke 
snubler over hinanden og i stedet fremme, at vi får bedst 
muligt udbytte af de gode initiativer og kræfter lagt heri. 

 

• Ofte får 60-70% måske endda 80% af fondsansøgninger 
afslag – ved ikke at modarbejde hinanden kunne vi 
måske få bedre resultater og lykkes med at gennemføre 
flere projekter hurtigere til alles interesse. 

8 Fokus på Lokalrådets Facebook side / 
Helle  

a) Udsat til august møde  

9 Byparken  

a) Finde løsninger på udlån/booking – 
Finde flag ansvarlige 

b) Reparation af legeredskaber  

b) Udsat til august møde 
c) Udsat til august møde  

10 Møde med foreninger m.v. 13. aug.   

a) a. Status på tilmeldinger og det 
praktiske – kan også vente til 
vores første møde i august  

a) Udsat til august møde  

11 Eventuelt 

a) Projekt fra Real Dania om 
forskellige huse/hytter – skal – skal 
ikke være med?  

b) b. Mobilitet – møde med dem – 
mulig dato?  

a) Udsat til august møde  
b) Udsat til august møde   

x Emner der kunne være gode til vores 
seminar i september. 

a) Strategi ift. næste års byfest  

• Hvad kan vi gøre for at få mere 
indflydelse på byfesten 2025? 
 

b) Årshjulet 

• Færdiggøres på vores seminar 
til september  
 

c) En mulig erhvervsklub 

• Tanker om en erhvervsklub  
 

d) Huse, grunde, infrastruktur m.v. 

• Overblik over grunde, huse m.v. 
i. Har vi et overblik over 

div. grunde, huse til 
salg, skrothuse, 
udstykninger m.v. 

ii. Kan/skal vi gøre noget 
ved dette emne? 
 

e) Landsby priser 

• To stk. landsbypriser – de 2 
muligheder  

a) Udsat til august møde  
b) Udsat til august møde   
c) Udsat til august møde   
d) Udsat til august møde   
e) Udsat til august møde   

 


